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Hermed aflægges bestyrelsens skriftlige beretning i forbindelse med repræsentantskabsmødet den 16. 

marts 2023.  

Siden repræsentantskabsmødet i marts 2022 har vi fortsat vores arbejde med udgangspunkt i at 

RIU skal ikke være på bagkant – vi vil være på forkant 

for at opnå dette overordnede mål  

skal RIU være mere synlige 

RIU vil være en aktiv medspiller for Idrætten i Roskilde, hvilket konkret har udmøntet sig i en lang række 

møder med foreninger, politikere, øvrige interessenter, forvaltningen, samt et utal af telefonsamtaler også 

med byens medier.  

Vi står på skuldrene af jer foreninger, brug os – hvis udfordringer forsøges løst direkte mellem en 

forening og kommunen er vi ofte uvidende herom. 

Vores opgaveliste er lang og dynamisk og det er sådan det skal være. 

Den indebærer bl.a. kvartalsvise kaffemøder med forvaltningen, og vi ser frem til godt samarbejde med den 

”nye” forvaltning ”Kultur, Idræt & bibliotek”. Deltagelse i diverse møder omkring ny idrætspark, deltagelse 

ved receptioner/jubilæer hvor idrættens sag altid tales højt. 

Vi har i det forgange år meldt RIU ind i Danske Idrætsråd og Samvirker (DIS), som er en nyetableret 

paraplyorganisation for hele landet. Et samlet talerør overfor bl.a. DIF har været savnet og vi ser frem mod 

foreningens virke. 

 

Fester: 

I 2022 kunne vi feste igen. 

Idrætsfesten blev med Tour de France tema, og det var en herligt aften og skønt endelig at kunne fejre 

prismodtagere og hædringer sammen igen.  

Kidz Sport Award blev afholdt i Viby, og det var også en festlig eftermiddag med gode opvisninger og 

fejringer. 

 

Høringer: 

RIU har indgivet høringssvar til  

mailto:riu@riu.dk
https://www.facebook.com/Roskilde-Idr%C3%A6ts-Union-667599896760433/


Bestyrelsens beretning 2022 
 
 
 
 

 

 
 RIU.dk ⚫ riu@riu.dk 2 
 Roskilde Idræts Union - Startside | Facebook 
 

• det kommunale budget for 2023, hvilket medførte et kaffemøde for vores formand med 

borgmester og kommunaldirektør.  

• Revidering af tilskudsregler, retningslinjer for lokale-, hal- og banefordeling m.m. Dette høringssvar 

er blevet vel modtaget i både forvaltningen, Folkeoplysningsudvalget samt Kultur- og 

Idrætsudvalget.  

• Anvendelse af puljen til små renoverings- og forbedringsprojekter 

Vi må erkende, at vi kan give nok så mange høringssvar, men det er den forudgående dialog som skal have 

vores fulde fokus. 

 

Arbejdsgrupper 

Der har i det forgange år været arbejdet intenst i disse interne grupper: 

Lokaletilskud/gebyrgruppe. Vi har fremsendt brev til Tilsynet vedrørende kommunens anvendelse af de 

gebyrer der betales ved brug af sale, haller, bassiner samt brugsretsgebyr. Tilsynet har anmodet kommunen 

om deres opfattelse af sagen, hvilket er fremsendt og vi afventer således tilsynets afgørelse. 

Vedtægtsgruppe 

Har afsluttet sit arbejde, idet vores nye vedtægter blev godkendt, først på sidste ordinære 

repræsentantskabsmøde og efterfølgende på ekstraordinært repræsentantskabsmøde i forbindelse med 

halvårsmødet. 

 

Puljer: 

Leder- og trænerpuljen. 
Ansøgningerne og dermed udbetalingerne har i 2022 vist at der er kommet gang i samfundet igen.  De 48 t. 
kr. som blev overført fra 2021 er således uddelt i 2022:  
Udbetalingerne er fordelt således: 
  

 2022 2021 2020 2019 

Antal foreninger 40 25 24 31 

Antal kursister 388 208 244 364 

Udbetalt i kr. 298.000 202.000 250.000 325.274 

 
Læs mere herom på riu.dk/tilskud-leder-traener-udvikling. Bestyrelsesmedlem Henrik W. Pedersen er 
tovholder på puljen. 
 
Ansøgninger sendes til tilskud@riu.dk. Alle ansøgninger besvares umiddelbart efter modtagelsen, om 

hvorvidt ansøgningen er godkendt eller ej. Efter behandling i februar og august får ansøger underretning 

om hvor stort et tilskud der udbetales. 

 

mailto:riu@riu.dk
https://www.facebook.com/Roskilde-Idr%C3%A6ts-Union-667599896760433/


Bestyrelsens beretning 2022 
 
 
 
 

 

 
 RIU.dk ⚫ riu@riu.dk 3 
 Roskilde Idræts Union - Startside | Facebook 
 

RIU støtter op. 

Der er i årets løb arbejdet med forslaget, som bliver fremlagt på repræsentantskabsmødet i 2023. Vi tror 

på, at behovet er der og vi kan gøre en forskel sammen. Vi håber, at I tager vel imod det. 

 

Hvad bringer det kommende år 

Vi ser ind i et endnu spændende år for vores arbejde. Udover vores vanlige møder, arbejdsområder og 

fester byder året på: 

• De første spadestik til en idrætspolitik 

• Fortsat arbejde med revidering af tilskudsregler 

• Forhåbentlig afgørelse fra tilsynet 

• Etablering af RIU støtter op 

 

Udvalg. 

Bestyrelsesmedlemmer i RIU er repræsenteret i en række udvalg, nogle dog qua andet frivilligt arbejde. 

• Indendørsudvalget 

o Lisbeth Klarskov 

• Udendørsudvalget 

o Carsten Nielsen 

• Folkeoplysningsudvalget 

o Jan Brink-Pedersen (valgt som idrætsforeningsrepræsentant) 

• Elite – og talentrådet 

o Frank Veje Jakobsen. (valgt som formand) 

o Lisbeth Klarskov (for Roskilde Håndbold) 

• Brugerråd – Roskilde Kongrescenter 

o Frank Veje Jakobsen 

• Røgfri Roskilde 

o Carsten Nielsen 

• Stjernelege 

o Frank Veje Jakobsen 

• Regionsidrætsråd 

o Inga Skjærris 

o Jan Brink-Pedersen 

o Frank Veje Jakobsen 

• Lokalrådet 

o Jan Brink-Pedersen 

• Roskilde Festivals dialogudvalg 

o Hanne Hede 
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